
  

 
 

Blz. 1 van 3 

Verslag 
 
 
betreft: 
Samenvatting informatiebijeenkomst bewoners 29 mei ‘24 
 

opgesteld door: 
Francis Hemert 

datum bijeenkomst: 
9  mei 2024 

plaats bespreking: 
Dorpshuis Vijverzicht, Borssele 

registratienummer: 

PRW14- 374421296                     
Aanwezig: 
Namens waterschap Scheldestromen: Gert van Kralingen 
(bestuurder), Mark van Meurs (afdelingshoofd waterkeringen), 
Toine Poppelaars (dijkgraaf), Micha Beto (omgevingsmanager), 
Jelle-Jan Pieterse (technisch manager), Jan-Kees Lievense 
(technisch adviseur), Ronald Huibregtsen technisch adviseur), 
Dominique Sturm (grondmakelaar), Francis van Hemert (adviseur 
omgeving)  

aantal pagina’s: 
2 
 
Bijlage:  
Presentatie  

 
 

1. Opening 
Stefanie Couwenberg(dagvoorzitter) opent de bijeenkomst en heet alle aanwezigen welkom.  Na 
wat huishoudelijke mededelingen en het uitleggen van het belang van het invullen van de 
registratieformulieren richt ze zich tot Gert van Kralingen. Hij legt door in te gaan op de vragen 
van Stefanie uit waarom het nodig is om de dijk te versterken en waarom de inbreng vanuit de 
omgeving belangrijk en waardevol is.  
Stefanie maakt van de gelegenheid gebruik om aandacht te vragen voor de ‘dag van de bouw’ op 
zaterdag 8 juni. Bij het informatiecentrum voor de dijkversterking Hansweert zijn allerlei 
activiteiten. Geïnteresseerden zijn van harte welkom. 
 
2. Presentatie 
Aan de hand van een presentatie licht Jelle-Jan Pieterse het project nader toe op technisch 
gebied; Hoe is deze opgave tot stand gekomen en met welke faalmechanismen hebben we in de 
(9) verschillende dijkvakken te maken. Hij legt ook uit hoe de oplossingsrichtingen worden 
geïnventariseerd en uiteindelijk leiden tot een voorkeursalternatief. Ter verduidelijking van de 
input die het waterschap vraagt van de bewoners noemt hij een aantal voorbeelden waaraan 
gedacht kan worden bij het inbrengen van ideeën en oplossingen. Te denken valt bijvoorbeeld 
aan het verplaatsen van een dijkovergang t.o.v. de huidige locatie (deze wens is vanuit de 
omgeving meegenomen in de uitvoering bij de dijkversterking Hansweert) of de dijken voorzien 
van een bloemenrijk grasmengsel (uitgevoerd bij Hansweert) 
Aansluitend vertelt Micha Beto over het participatieproces. Hij gaat verder in op hoe het 

voorkeursalternatief tot stand komt in de verkenningsfase met de input vanuit de omgeving. 

Daarbij geeft hij aan dat ingebrachte oplossingen binnen het afwegingskader worden 

beoordeeld. Getoetst wordt op criteria als waterveiligheid, duurzaamheid, gevolgen voor de 

omgeving, sober en doelmatig en vergunbaarheid. 
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Nadat de presentatie is beëindigd, stelt Stefanie Couwenberg nog een aantal vragen die het 
zojuist vertelde verhaal nog extra verduidelijken. De gestelde vragen en antwoorden zijn 
samengevat onder punt 3. 

 
3. Reacties/vragen 
Vragen/ opmerkingen vanuit het publiek. 
 
3.1. Kan het planten van Mangrovebossen een oplossing zou kunnen zijn. Deze optie neemt 
het waterschap mee als mogelijke oplossing. 
 
3.2. Heb ook aandacht voor de dijken langs het Kanaal door Zuid-Beveland (tussen de sluizen van 
Hansweert en Wemeldinge). Deze dienen zijn te laag als de Oosterscheldekering niet werkt. 
Geadviseerd wordt om een ‘brede blik’ te houden vanuit het waterschap.  
 
3.3. De stroomsnelheid in haven De Val is toegenomen door verdieping van de Westerschelde 
door Rijkswaterstaat in het verleden. De effecten daarvan zijn in beeld bij het waterschap. Jelle-
Jan geeft aan dat alle aspecten zijn meegenomen in de onderzoeken die gedaan zijn naar de staat 
van de dijken. De resultaten van de onderzoeken zijn in te zien via het ‘waterveiligheidsportaal’. 
 
De sterke aanslibbing van de vooroever (waarneembaar in de haven van Hoedekenskerke) wordt 
meegenomen in de overweging. Jelle-Jan geeft aan dat de opgave voor de dijkversterking zich 
beperkt tot het hoge deel van het buitentalud, de kruin en het binnentalud van de dijk. Om die 
reden heeft aanslibbing ter plaatse van de buitenteen van de dijk relatief weinig invloed op de 
dijkversterking. Het waterschap heeft contact met RWS. Micha zegt toe hierover nadere 
toelichting te vragen in het overleg met Rijkswaterstaat.  
 
3.4.  Wat zijn de gevolgen zijn voor het project wanneer besloten wordt 2 extra kerncentrales te 
bouwen in Borssele? Deze vraag wordt door Toine Poppelaars beantwoord. De eventuele bouw 
van kerncentrales vindt pas plaats nadat de dijkversterking is uitgevoerd. De kosten voor een 
eventuele extra dijkversterking ter plaatse zijn voor rekening van het rijk. Dit is overigens één van 
de Borselse Voorwaarden.  
 

  

https://waterveiligheidsportaal.nl/home
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3.5. Zijn de hoge kosten van het dijkversterkingsproject Hansweert een voorbode voor de te 
verwachten kosten in dit project? Met de in dat project geleerde lessen doen we bij dit project 
ons voordeel.”, legt Jelle-Jan uit. De kosten in Hansweert komen overigens onder andere voort 
uit de zeer strenge norm die geldt voor deze dijk. Bij Hansweert is de dijk over een groot deel 
meer dan 2 meter verhoogd en op veel plaatsen daardoor ook 25 meter verbreed. Dat heeft 
gevolgen voor de kosten.  
Ter vergelijking: Bij Sint Annaland wordt de dijk maximaal 0,80 cm verhoogd en maximaal 5 
meter verbreed om de stabiliteit te verbeteren. De kosten zijn daar dan ook aanzienlijk lager 
t.o.v. Hansweert. 
 
3.6. Stemmen gemeente, Provincie en waterschap werkzaamheden en uitvoering voor de 
rondweg Hoedekenskerke af? Micha bevestigt dat. Ook de overheid participeert. Raakvlakken 
met projecten van Provincie, gemeenten en Rijkswaterstaat worden dan ook afgestemd.  
 
3.7.  Moeten de dijken in de Zak van Zuid-Beveland allemaal hoger en breder (naar binnen) gaan 
worden? Dat is nog niet duidelijk, geeft Jelle-Jan aan. Afhankelijk van de gekozen 
oplossingsrichting is naar verwachting eind 2026 concreter op welke wijze de dijken versterkt 
worden.  
  
4. Informeel deel – nadere informatie per dijkvak 
Na de pauze is er gelegenheid om op grote kaarten de specifieke opgave per dijkvak te bekijken. 
Bezoekers gaan in gesprek met de aanwezige waterschappers en krijgen waar nodig toelichting 
en antwoord op hun vragen. De vragen die niet beantwoord konden worden, zijn genoteerd om 
later op terug te komen.  
 
5. Afsluiting 
Stefanie Couwenberg dankt de bezoekers voor hun aanwezigheid en vraagt hen nogmaals zich te 
registreren en eventueel deel te nemen in de werkgroep bewoners. 
 
De presentatie die tijdens deze bijeenkomst is getoond is terug te zien op de website:  
www.scheldestromen.nl/zakvanzuidbeveland  

http://www.scheldestromen.nl/zakvanzuidbeveland
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